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 اینکه اقلیتی در قدرت باشند و این اقلیت فقط 
حامیان و طرفدارانشان را ببینند و صرفا رای آنها برایشان 
مهم باشد، رویه قابل قبولی نیست. اینها وقتی هم که از 
مردم می گویند مقصودشان 85 میلیون نفر مردم ایران 
نیست بلکه آن عده ای است که مخاطبانشان هستند 
و تحت هر شرایطی به نفع آنها در انتخابات شرکت 
می کنند بنابراین روش اقلیت مورد بحث چنین است 
که عملا تعدادی که راه خود را انتخاب کردند و افراد 
موجود را می پسندند را مردم تلقی کنند. البته ظاهر امر 
این است که همه بر مردم تکیه می کنند اما واژه مردم در 
ذهن افراد مختلف متفاوت است. برخی مردم را یک 5 
میلیون نفر یا 10 میلیون نفر می بینند اما به نظر می رسد 
که همه تمهیدات نشانه ها و کار این است که در حقیقت 
خیلی ها در انتخابات رقابت و مشارکت نکنند و صرفا 
عده ای خاص در انتخابات مشارکت داشته باشند. آنها 
احساس می کنند که اینگونه قوی تر و پا برجا تر می شوند. 
وفاق ملی هم از نظر اینها وفاق ملت به معنای همه 
نیست. بلکه بخشی از ملت است که شرایط خاصی دارد. 
گر  لذا این رویه خیلی برای کشور مناسب نیست. امروز ا
دولت درخواستی از ملت داشته باشد که فلان کار را 
انجام دهید چند نفر به میدان می آیند؟ این خیلی مهم 
گر هم  است. به هر حال باید شرایط به نحوی باشد که ا
اقل  گر همه قبول نکردند لا قرار شد کاری انجام شود ا
کثریت بدان تصمیم تن دهند. این رویه طریقه خوبی  ا
 ، نیست که برخی پیش گرفته اند. عده ای برخی را غیر
غریبه و ناخودی می دانند و فقط افراد همفکر و اطرافیان 
خود را خودی می پندارند که این رویکرد گسست زیادی 
کمیت ایجاد می کند و  میان بدنه جامعه، دولت و حا
موجبات نگرانی را در جامعه فراهم می آورد. البته در 
خصوص نوع مشارکت مردم در انتخابات نباید چندان 
کرد. چرا که دور دوم همه ادوار  توجهی به دور دوم 
انتخاباتی کم رونق بوده است. هر چند که می گویند 
دور دوم این انتخابات از انتخابات گذشته بهتر بوده 
است، اما به طور کلی در دور دوم انتخابات مجلس شور 
و هیجان انتخابات کلا می افتد. اما در دور اول همه چیز 
مشخص شد که میزان مشارکت چه میزان بود، چه تعداد 
در انتخابات مشارکت کردند؛ آرای باطله چقدر بوده و 
چه تعداد از مردم در انتخابات حضور پیدا کردند. البته 
پیام کاهش مشارکت بالای مردم در انتخابات مجلس 
دوازدهم بسیار مشخص و واضح بود، اما مشخص نیست 
چرا برخی پیام کاهش مشارکت مردم را نگرفتند. همین 
چند روز پیش در یکی از جراید آمده بود که 90 درصد 
مردم در معرض خطر سیل، نشست زمین و زلزله هستند. 
کسی به این مساله توجه نمی کند؟ پرسش اینجا است که 
هیچ تدبیری نمی توان برای این کار انجام داد و دولت در 

برابر این مساله هیچ راه حلی ندارد؟

 پیام کاهش مشارکت مردم را نگرفتند
یادداشت

 رهبر انقلاب در دیدار 
 خانواده شهید زاهدی 

چه گفتند؟
حضرت  آثار  نشر  و  حفظ  دفتر  عضو 
خانواده  دیدار  از  خامنه ای  آیت ا... 
شهید زاهدی با رهبری خبر داد. مهدی 
فضائلی در حساب کاربری خود در شبکه 
انقلاب  »رهبر  نوشت:  ایکس  اجتماعی 
( و در  )دیروز پس از نماز ظهر و عصر امروز
دیدار با خانواده  شهید زاهدی )همزمان 
با چهلمین روز شهادت سردار سرلشکر 
زاهدی(: شهادت شهید زاهدی موجب 
شد.  اهمیتی  با  و  ارزش  با  پیامدهای 
عظمت جمهوری اسلامی ایران ظاهر شد 
و همه اینها به برکت شهادت ایشان بود. او 
به دست اشقی الخلایق به شهادت رسید.« 
نصیرزاده  عزیز  سرتیپ  امیر  همچنین 
نیروهای  کل  ستاد  رئیس  جانشین 
مسلح با حضور در منزل سردار سرلشکر 
پاسدار شهید »محمدرضا زاهدی« درجه 
سرلشکری شهید زاهدی را به خانواده 
کرد. پیشنهاد اعطای این  ایشان اعطا 
درجه به پاس عمری مجاهدت و تلاش 
بی وقفه  شهید زاهدی در جهت حفظ 
از سوی  ایران اسلامی  اقتدار  امنیت و 
سردار سرلشکر پاسدار »محمد باقری« 
ح و  رئیس ستاد کل نیروهای مسلح مطر
با تأیید حضرت امام خامنه ای به خانواده 
ایشان اعطا شد. سردار سرتیپ پاسدار 
»محمدرضا زاهدی« از فرماندهان نیروی 
قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، روز 
1۳ فروردین 1۴0۳ در جنایت حمله موشکی 
هواپیماهای رژیم صهیونیستی به بخش 
کنسولی سفارت جمهوری اسلامی ایران در 

دمشق، به مقام رفیع شهادت نایل شد. 

انتقاد دفتر مراجع عظام 
تقلید به تحریف اخبار دیدار 

رئیس جمهور
رئیس جمهور در جریان سفر استانی به 
قم، با حضور در بیت مراجع و علما؛ آیات 
عظام شبیری زنجانی، جعفر سبحانی، 
مکارم  ناصر  همدانی،  نوری  حسین 
شیرازی و آیت ا... جوادی آملی، با ایشان 
دیدار و گفت وگو کرد. کانال اطلاع رسانی 
کرد: »در پی نحوه بازتاب  دولت اعلام 
اخبار دیدار رئیس جمهور با برخی مراجع 
عظام تقلید در جریان سفر هیأت دولت 
مردمی به استان قم، دفاتر برخی مراجع 
به  نسبت  بیانیه  انتشار  با  تقلید  عظام 
و  سخنان  تحریف  امانت،  رعایت  عدم 
سوءاستفاده سیاسی و اقدام غیرحرفه ای 
این رسانه ها اعتراض کرده و با بیان اینکه 
در این ملاقات ها ضمن تقدیر از اخلاص و 
تلاش شبانه روزی دولت محترم و شخص 
رئیس جمهور، مطالبی جهت چاره اندیشی 
برای رفع مشکلات بیان شده است، بر 
کید و تصریح  رعایت اخلاق رسانه ای تأ
شده است نادیده گرفتن خدمات دولت 
برای رفع مشکلات مردم خلاف انصاف 

است.«

پیشنهاد حداد عادل برای 
تأسیس »وزارت رشد جمعیت«

رئیس فرهنگستان زبان و ادب فارسی 
گفت: امروز بسیاری از کشور های دنیا به 
فکر تأسیس وزارت رشد جمعیت افتاده اند 
ما هم باید هر آنچه که در توان داریم در 
این مسیر بگذاریم که درآینده دچار این 
حدادعادل  غلامعلی  نشویم.  بحران ها 
عنوان کرد: امروز خیلی از کشور های دنیا به 
فکر تأسیس وزارت رشد جمعیت افتاده اند 
ما هم باید هر آنچه که در توان داریم در 
این مسیر بگذاریم که درآینده دچار این 
بحران ها نشویم. وی گفت: بحث توجه به 
جوانی جمعیت مسئله خیلی مهمی است، 
از جمله اموری که تا دیر نشده باید نسبت 
به آن اقدام کنیم وگرنه برای همیشه دیر 
می شود. من توجه شما را جلب می کنم 
به خبری که همین روز گذشته در اخبار 
تلویزیون شنیدم مبنی بر اینکه کره جنوبی 
رشد  و  درصنعت  که  پیشرفتی  همه  با 
اقتصادی داشته، الان به شدت با گرفتاری 
رشد جمعیت روبه رو است و آن ها تصمیم 
گرفتند که یک وزارتخانه برای رشد جمعیت 

خود ایجاد کنند. 

گهانی  معنای بازگرداندن نا
طرح صیانت

محمدجواد آذری جهرمی وزیر سابق 
ارتباطات در کانال تلگرامی خود نوشت: 
گهانی طرح صیانت به صحن  بازگرداندن نا
این  بی رمق  و  پایانی  روزهای  در  علنی 
سطور  بین  معنای  دو  ضعیف،  مجلس 
دارد: اول اینکه طراحان امید خود برای 
تصویب این طرح در مجلس بعد را با توجه 
به ترکیب آن از دست داده اند. دوم اینکه با 
توجه به عملکرد دولت سیزدهم، احتمال 
تک دوره ای شدن دولت را زیاد می دانند، 
لذا می خواهند با تصویب قانونی فرمان 
توسعه اینترنت را برای همیشه از دست 

دولت ها خارج کنند. 

  سید مصطفی هاشمی طبا
 فعال سیاسی

خبــــر
بهاوینرفتنراافتخارنمیدانم  

کلام زندانی شد  صادق زیبا
 تکذیب »بازداشت در راه نمایشگاه کتاب«

کلام در پی قطعی شدن برخی  آرمان ملی :صادق زیبا
احکام پرونده های قضائی، جهت اجرای احکام صادره وارد 
کلام، دارای  زندان شد. قوه قضائیه اعلام کرد: صادق زیبا
پرونده های قضائی متعددی است که موجب محکومیت 
این فرد شده است؛ از جمله ۳ پرونده مربوط که احکام آن ها 
کلام در سال های اخیر اقدام  قطعی و لازم الاجرا شده است. زیبا
ح مطالب خلاف واقع در رسانه ها کرده و مطالب بدون  به طر
ادعا و سند متعددی را در فضای مجازی منتشر کرده است که 
در پی آن چندین پرونده  قضائی برای وی تشکیل شده است 
که برخی از آن ها امروز با قطعیت به مرحله اجرا رسیده است. 
کلام با رای صادره از سوی دادگاه بابت ارتکاب فعالیت  زیبا
تبلیغی علیه نظام به 18 ماه حبس و ۲ سال محرومیت از 
فعالیت در احزاب، گروه های سیاسی و فضای مجازی محکوم 
شده بود که این حکم قطعی شده است. پرونده دوم این فرد 
که حکم آن نیز قطعی شده است، مربوط به فعالیت تبلیغی 
علیه نظام در خصوص انتشار مطالب غیرمستند و غیرواقعی 
است. وی در این پرونده به یک سال حبس محکوم شده 
کلام که حکم آن  است. یکی دیگر از پرونده های قضائی زیبا
قطعی و لازم  الاجرا است، نیز مربوط به نشر مطالب خلاف 
واقع است که وی در این پرونده به ۶ ماه حبس محکوم شد 
، این حکم  بود که پس از فرجام  خواهی در دیوان عالی کشور
کلام  مورد ابرام قرار گرفته است. هر ۳ محکومیت صادق زیبا
قطعی و لازم الاجرا است که این احکام دیروز اجرا شد و این فرد 
جهت اجرای احکام صادره وارد زندان شد. خبرآنلاین نوشت: 
کلام، فعال  کنش به دستگیری صادق زیبا محمد فاضلی، در وا
سیاسی اصلاح طلب، در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: »حالا 
کلام را هم می گیرن! تجربه  دیگر معلوم شد که صادق زیبا
جالبی می شود برای خوانندگان کتاب. کتابی را می خوانند 
که عنوانش هست چرا شما رو نمی گیرن؛ در حالی که می دانند 
کلام در صفحه  نویسنده را روز رونمایی از کتاب گرفته اند!« زیبا
گرام خود در آخرین استوری از حضورش در نمایشگاه  اینستا
کلام، او قرار بود صبح  کتاب خبر داده بود. بر اساس اعلام زیبا
روز یکشنبه ساعت 9:00، یعنی دقیقا زمانی که بازداشت شد 
به نمایشگاه کتاب برود تا در مراسم رونمایی از جدید ترین 
کتابش حضور یابد. اما مهدی کشتدار مدیرعامل خبرگزاری 
قوه قضائیه در صفحه توییتر شخصی خود نوشت: اینکه گفته 
کلام در راه نمایشگاه کتاب تهران بازداشت  شده آقای زیبا
کلام به دادسرا احضار و احکام   شده، صحت ندارد.  صادق زیبا
کلام پیش از  قطعی پرونده هایش اجرا شد. گفتنی است زیبا
این گفته بود: »بسیاری رفتن به اوین را افتخار می دانند اما من 
با کمال شرمندگی شاید به خاطر ترس، ضعف و یا بی عرضگی و 
هر چه شما می گویید، اوین رفتن را افتخار و سعادت نمی دانم 

وظیفه بنده نوشتن است.« 

  آرمان ملی- احسان اسقایی: 
رئیس جمهور روسیه که این روزها 
را  او  شرق گرا  رسانه های  برخی 
عالیجناب خطاب می کنند با اقدام 
پرسش های  اوکراین  علیه  خود 
فراوانی را برای طیف های مختلف 
بین الملل  روابط  حوزه  در  فکری 
ایجاد کرده است. برخی معتقدند 
پوتین در دام غرب افتاده است چرا 
که محافل فکری غربی و خصوصا 
در  سال ها  آمریکا  فکری  محافل 
که پوتین را در  اندیشه آن بودند 
دام بیندازند و به قول معروف افسار 
خرس روس را در توسعه همه جانبه 
بکشند. از این منظر دام اوکراین برای 
پوتین طراحی شده تا وی با حمله به 
این کشور به بهانه مقابله با توسعه 
ناتو به شرق عملا گرفتار تحریم های 
چند لایه و سخت اروپا به صورت 
مستقیم و تحریم های غیر مستقیم 
آمریکا گردد. برخی نیز در برابر این 
نظریه معتقدند که اتفاقا روسیه با 
حمله به اوکراین در برابر توسعه ناتو 
به شرق ایستاد تا از محاصره نظامی 
خود در برابر پیمان آتلانتیک شمالی 
جلوگیری کند. به نظر می رسد هر 
دوی این نظریه ها می تواند درست 
باشد چرا که در وهله نخست روسیه 
توانسته از عضویت اوکراین در ناتو 
کند هر چند این روزها  جلوگیری 
خبرهایی در مورد عضویت برخی 
دیگر از کشورهای اروپای شرقی به 
ناتو شنیده می شود و هم اینکه آن 
دسته از نظریه پردازان که معتقدند 
پوتین در دام افتاده است، درست 
کنون هست و  می گویند چرا که او ا
نیست خود را بر اوکراین متمرکز کرده 
و بر دیگر جنبه های توسعه روسیه 
که در گذشته دنبال می کرد، متمرکز 
تا  آن است  واقعیت هم  نیستند. 
زمانی که نتیجه جنگ پوتین علیه 
تحریم های  وضعیت  زلنسکی، 
اروپایی علیه روسیه و حتی جهان 
روسیه  و  اوکراین  نبرد  از  برآمده 
مشخص نشود، کسی نمی تواند ادعا 

کند که کدام نظریه در ارتباط با آنچه 
پوتین علیه روسیه انجام داده و یا در 
دام آن افتاده! از این منظر حالا باید 
انتظار کشید چرا که ظاهرا نه پوتین 
کوتاه می آید و نه اینکه اروپایی ها 
قصد دارند شرایطی را ایجاد کنند 
که آتش بسی در اوکراین برقرار شود. 
 اروپا از هراس همچنان می لرزد

هرچند قطع گاز روسیه بر روی 
اوکراین باعث شد که در سال اول 
زمستان  روسیه  و  اوکراین  جنگ 
سردی برای اروپا به ارمغان آورد، اما 
کنون زمستان واقعی برای اروپای  ا
تا بیخ دندان وابسته به ناتو حتی در 
تابستان هم قابل مشاهده است. 
اوکراین این روزها خط امنیتی اروپا 
در برابر روسیه تعریف شده است و 
این تعریف امنیتی برای اروپایی ها 
آنها  مختلف  مقامات  سخنان  در 
آلمان  به ویژه مسئولین فرانسه و 
شنیده می شود. مقامات آلمانی به 
شدت خطر امنیتی روسیه را جدی 
گرفته اند. آنها که برای سالیان سال 
بر روی برنامه های توسعه اقتصادی 
متمرکز شده و آنقدر از برنامه های 
توسعه جلو افتاده بودند که به سایر 
کشورهای اروپایی وام می پرداختند 
اینک بر روی خرید تجهیزات جنگی، 
خرید  موشکی،  سپرهای  توسعه 
تدافعی  و  تهاجمی  سامانه های 
متمرکز شده اند. به طوری که برخی 
رسانه ها از بودجه ۲00 میلیارد دلاری 
در آلمان در امور نظامی خبر داد ه اند 
این حجم از بودجه می تواند موجب 
شود آن توسعه ای که آلمان ها در 

دنبال  گذشته  سال های  طول 
خرید  شعاع  تحت  می کردند، 
تنها  گیرد.  قرار  نظامی  تجهیزات 
که خطر روسیه  آلمان هم نیست 
را احساس کرده بلکه بارها و بارها 
مقامات نظامی و سیاسی فرانسه 
در ارتباط با خطر جنگ اوکراین و 
پیروزی پوتین در این جنگ هشدار 
داده اند. از سوی دیگر کشورهای 
اتحادیه اروپا برای مقابله با روسیه 
در اوکراین از ابتدای جنگ به این 
سو تجهیزات مختلف نظامی خود را 
به اوکراین ارسال کرده اند که همین 
مورد باعث شده آنها در موقعیت 

ضعف نظامی قرارگیرند. 
 ترامپ و پوتین هماهنگ علیه 

اروپا
مقامات  که  است  آن  واقعیت   
امنیتی و نظامی اروپا که حتی روزگاری 
در اندیشه ایجاد ارتش واحد اروپایی 
بودند، هراس دیگری جز پوتین هم 
دارند. آنها این احتمال را می دهند 
آنها  پشت  کنون  ا که  بایدنی  که 
ایستاده و بودجه های یاری رسانی 
نظامی به نفع اوکراین و برای مقاومت 
در برابر روسیه در کنگره آمریکا به 
تصویب می رساند، در برابر ترامپ 
شکست بخورد ؛ آن هم ترامپی که 
ثابت کرده از نظر نظامی اعتقادی 
به بودجه ریزی در ناتو ندارد و معتقد 
است کشورهای عضو ناتو باید بودجه 
این نهاد را تامین کنند. او آنقدر در 
کنون  این ارتباط جدی است که ا
کاخ  نرده های  به  دستش  که  هم 
این  در  شدت  به  نرسیده  سفید 

گر من  ارتباط هشدار می دهد که ا
رئیس جمهور آمریکا بودم در این حد 

به اوکراین کمک نظامی نمی کردم. 
 فرانسه؛ شاید برای جلوگیری 
از پیشروی روسیه، مداخله کنیم!

 رئیس جمهور کنونی فرانسه اما 
با  ارتباط  در  جدیدی  حرف های 
روسیه دارد. او در ماه فوریه احتمال 
اعزام سرباز از ناتو به اوکراین را رد 
گر اوکراین  که ا نکرد و مدعی شد 
شکست بخورد، اعتبار اتحادیه اروپا 
به صفر تنزل خواهد کرد. مکرون، 
که  می گوید  فرانسه  رئیس جمهور 
در  مستقیم  دخالت  قصد  پاریس 
جنگ اوکراین را ندارد اما در صورت 
پیشروی بیش از حد روسیه، شاید 
الزامی  فرانسه  مستقیم  دخالت 
که در  باشد. مکرون در ویدئویی 
ایکس منتشر شده است، در پاسخ 
به پرسشی درباره اینکه آیا فرانسه 
گفت:  قرار است وارد جنگ شود، 
گر روسیه پیروز شود، اتحادیه اروپا  ا
تمام اعتبار و امنیت خود را از دست 
خواهد داد. آینده و امنیت ما در 
اوکراین روی لب تیغ قرار دارد. وی 
همچنین گفت که کشورهای اتحادیه 
اروپا علاوه بر تحویل تجهیزات نظامی 
پیشروی  صورت  »در  کی یف،  به 
بیش از حد روسیه، باید آماده اقدام 
باشند.« رئیس جمهور فرانسه گفت: 
بنابراین، با تمام وجود امیدوارم که 
مجبور به ورود به جنگ نباشیم. 
است  صلح طلب  قدرتی  فرانسه 
از صلح،  برای صیانت  که  هرچند 
باید خود را تسلیح کند. در صورتی 
که منافع ما تهدید شود، مداخله 
همچنان گزینه روی میز است. وی 
ادامه داد: گاهی اوقات باید در قبال 
دشمنان مان بازدارندگی داشته و 
گر  که »ا باورپذیر باشیم و بگوییم 
زیاده روی و منافع و امنیت ما را تهدید 
کنید، آنگاه مداخله را رد نمی کنم. 
اظهارات مکرون بازتاب اظهارات 
پیشین وی درباره احتمال اعزام نیرو 

به اوکراین است. 

گزارش»آرمان ملی« از مواجهه اروپا با روسیه؛ 

روسیهمسلحمیشود برابر اروپادر
    احتمال مداخله فرانسه برای جلوگیری از پیشروی پوتین

من رئیس نمی شوم

  نایب رئیس کمیسیون اصل نود 
قصد  به هیچ وجه  گفت:  مجلس 
ریاست مجلس را ندارم و اصلاً دنبال 
دوستانی  به  نیستم.  موارد  این 
که به دنبال ریاست مجلس  هم 
هستند توصیه می کنم قرار است 
یک پست ابزار باشد هدف نیست. 
شما  و  من  نبویان  محمود  سید 
بگویم  من  می کنیم  بحث  داریم 
می خواهم رئیس بشوم شما بگویید 
خوب  بشوید  رئیس  می خواهید 
بگویید می خواهید ریاست را چه کار 
کنید این نایب رئیسی را می خواهید 
گر قرار است ریاست و  چه کار کنید. ا
نایب رئیسی ابزار باشد برای تحقق 
هدفی و حل مشکل مردم جهش 
که این را  تولید و مشارکت مردم 
بتوانیم محققش کنیم که بتوانیم 

کاری انجام دهیم .

آرمان ملی:  فرماندار تهران گفت: قانون جدید 
انتخابات نقش بسزایی در تسهیل گری فرآیند اخذ 
رای داشت. احمد قیومی با اشاره به روند برگزاری 
انتخابات مجلس شورای اسلامی در دور دوم 
اظهار داشت: با تدابیری که از سال گذشته انجام 
شد و دستورالعمل های وزارت کشور به این سمت 
رفتیم تا یک انتخابات سهل و آسان و پرنشاطی را در 
پایتخت به عنوان بزرگ ترین حوزه انتخابیه کشور 
اجرا کنیم. وی در ادامه گفت: ۴محور اصلی مدنظر 
مقام  معظم رهبری با توجه به تمام الکترونیک برگزار 
شدن انتخابات کاملا انجام شد. در پیش ثبت نام 
با توجه به ثبت نام الکترونیک موقعیت خوبی 
حاصل شد که شاهد ثبت نام 11هزار نفر فقط در 
حوزه انتخابیه پایتخت بودیم که از این تعداد 5 هزار 
نفر ثبت نام خود را به طور کامل تکمیل کردند و پس 
از آن در بخش تایید صلاحیت ها در هیات اجرایی و 
شورای نگهبان، ۳هزار و پانصد نفر فقط در پایتخت 
تایید صلاحیت شدند. فرماندار تهران همچنین 
افزود: تعداد تایید صلاحیت شدگان مجلس شورای 
اسلامی قریب به ۳برابر دوره های پیشین بود که به 
۷0 درصد رسید. با توجه به قانون جدید انتخابات، 
تسهیل خوبی اجرایی شد و مردم می توانستند با 
5مدرک رای بدهند، این یک اتفاق و تحولی بسیار 

بزرگ است که سلامت و مشارکت در انتخابات را 
بیشتر می کند. انتخابات 11اسفندماه با مشارکت 
۲۶درصدی به اتمام رسید و از ۳0 نفر نامزد مجلس 
فقط 1۴نفر توانستند راهی مجلس شوند و 1۶نفر 
رقابت خود را در دور دوم ادامه دهند. فرماندار 
مرکز حوزه انتخابیه با توجه به اهمیت پردازش 
خ دادن مشکلات  صندوق ها برای جلوگیری از ر
ح کرد: برای استفاده از صندوق های  فنی، مطر
تمام الکترونیک به دلیل گستردگی پایتخت احتیاط 
می کردیم ضمن اینکه به زیرساخت هایی چون 
فیبر نوری نیز نیاز داشت، در همین راستا بیش از 
100نقطه تهران به فیبر نوری متصل شد، حتی در 
روستاهای اطراف تهران که جزو حوزه های انتخابیه 
فرعی به حساب می آید، اتصال به فیبرنوری انجام 
شد. قیومی با اشاره به تعداد صندوق های اخذ رای 
کید کرد: در هر شعبه  تمام  الکترونیک در هرشعبه تا
حداقل ۲صندوق تمام الکترونیک رای مستقر شد 
که با توجه به حجم بالای برخی شعبه های رای 
این تعداد به ۶صندوق تمام الکترونیک افزایش 
یافت، به عنوان نمونه در شعبه حسینیه ارشاد 
بیش ترین صندوق اخذ رای استقرار یافت. بیش از 
1۲ هزار دستگاه تمام الکترونیک با کمک تیم های 
اجرایی و مردم در شعب اخذ رای آماده اجرای 

انتخابات مجلس شورای اسلامی در دور دوم 
شد، مردم پایتخت نیز همپای مسئولان اجرایی 
در هرشعبه پای کار انقلاب بودند و در این تحول 
کید کرد: برگزاری  بزرگ سهیم و دخیل بودند. وی تا
انتخابات تمام الکترونیک یک کار بزرگ و اتفاق 
مبارکی بود که در دولت سیزدهم در پایتخت به 
تحقق رسید، انتخابات تمام الکترونیک نشان 
دهنده دموکراسی واقعی و مردم سالاری دینی 
است و قانون جدید انتخابات نقش بسزایی در 
تسهیل گری فرآیند اخذ رای داشت. قانون جدید 
انتخابات ضمن تسهیل گری در روند انتخابات 
باعث افزایش مشارکت شد و برای اجرای انتخابات 
ریاست جمهوری نیز آمادگی های لازم را ایجاد و 
سهولت، دقت، امنیت و مشارکت را بالا برد تا مردم 
به سهولت رای داده و ما نیز به سرعت توانستیم 
پاسخ بدهیم. قیومی با اشاره به نحوه خوانش رای 
در کوتاه ترین زمان تصریح کرد: پس از اتمام رای 
گیری اطلاعات از دستگاه گرفته شده و در سایت 
وزارت کشور به صورت تجمیعی بارگذاری می شود. 
کید بر اهمیت استفاده  معاون استاندار در پایان با تا
از فناوری های به روز دنیا یادآور شد: چشم انداز ما 
برای برگزاری انتخابات تهران با دستگاه های تمام 
الکترونیک استفاده از به روزترین فناوری های دنیا 
کنون کار آن در وزارت کشور در حال انجام  است که ا
است و ایران نیز در این زمینه یکی از کشورهای 
پیشرو در دنیا در استفاده از فناوری های نوین و 

جدید است. 

فرماندار تهران: 
برایاجرایانتخاباتالکترونیکریاستجمهوریآمادگیداریم

کتور هسته ای شیراز احداث رآ

تقلیلموضوعاتباقیماندهمیانماوآژانسبه۲مکان

 طعنه نماینده تهران 
به قالیباف 

بزرگ نمایی مشکلات 
به ضرر کشور است

نیروهای  مردمی  ائتلاف  دبیر 
انقلاب گفت: »اُمنا« تشکلی نیست 
که یک شبه و در ایام انتخابات و 
مقطعی  و  مدت  کوتاه  اهداف  با 
تشکیل شده باشد و حتما تداوم 
خواهد داشت. سید نظام الدین 
موسوی در مورد پیام این انتخابات 
انتخاب  این  می کنم  فکر  گفت: 
پیام مهمی داشت که مردم دیگر 
از پدرخوانده ها و پدرخواندگی و 
روند فعلی برخی جریانات سیاسی 
که خود را برتر از دیگران می دانند 
خسته  ندارند،  شنیدن  انگیزه  و 
طرحی  می خواهند  و  شده اند 
نو دراندازند. ما حرکت جدیدی 
آغاز کردیم و در این مسیر برخی با 
بداخلاقی و تخریب شیوه غلطی را به 
جای درک مطالبات در پیش گرفتند 
و از دایره انصاف خارج شدند، با این 
حال مهم نیست یک شخص رای 
بیاورد یا نیاورد، مهم اعتماد مردم 
به گفتمان و برآیند یک جریان تحول 
خواه است و بعضی متاسفانه هنوز 
هم برای فهم این واقعیت مقاومت 

می کنند. 

با  کشور  دیوان عالی  رئیس   
اشاره به برگزاری دور دوم انتخابات 
دوازدهمین دوره مجلس شورای 
اسلامی افزود: روز جمعه انتخابات با 
حضور قشر وسیعی از مردم کشورمان 
برگزار شد، امیدواریم یک مجلس قوی 
و توانمند بتواند با ریل گذاری درست 
مشکلات را حل و اوضاع اقتصادی، 
سامان  به  را  اجتماعی  و  فرهنگی 
برساند. حجت الاسلام  منتظری با 
بیان اینکه متاسفانه برخی افراد نقطه 
ضعف ها را به گونه ای جلوه می دهند 
که موجب ناامیدی در بین مردم 
کرد: بزرگ نمایی  می شود، تصریح 
مشکلات به ضرر کشور است، کشور ما 
سرمایه های فراوانی دارد که در تقابل 
با استکبار و مبارزه با صهیونیست 
خوش  صادق  وعده  عملیات  و 
درخشیده است. رئیس دیوان عالی 
کشور پرهیز از بزرگ نمایی مشکلات 
و تمرکز بر اصل وحدت را یک راهبرد 
حل  برای  اساسی  و  مهم  بسیار 
مشکلات و پیشرفت کشور عنوان کرد. 
حجت الاسلام  منتظری بر لزوم انجام 
ارزشیابی  نظام  در  کارشناسی  کار 

کید کرد . کارکنان دیوان عالی کشور تا

آرمان ملی : محمد اسلامی رئیس 
سازمان انرژی اتمی در خصوص 
هسته ای  جدید  کتور  رآ احداث 
، گفت: این اقدام و برنامه  در شیراز
مشترک در جهت توسعه علوم و 
تحقیقاتی،  کار  و  هسته ای  فنون 
انجام می شود،  آموزشی  و  علمی 
شیراز یکی از مکان های مورد نظر 
در جهت نیل به این هدف است و 
در حال حاضر در حال تهیه زمین 
را  کار  بتوان  تا  هستیم  طراحی  و 
انرژی  کرد. رئیس سازمان  شروع 
اتمی در ادامه در خصوص برگزاری 
کنفرانس بین المللی علوم و فنون 
اصفهان  شهر  در  اخیر  هسته ای 
بین المللی  کنفرانس  افزود:  نیز 
شرکت  با  هسته ای  فنون  و  علوم 

۲۲ کشور برای اولین بار در تهران 
برگزار شد. سطح مقالات و ارائه ها 
در تراز بالایی قرار داشت و حدود 
100 سخنران خارجی و 100 سخنران 
شرکت  اجلاس  این  در  داخلی 
داشتند. اسلامی همچنین از برگزاری 
این کنفرانس به صورت دوسالانه 
خبر داد و اظهار کرد: این کنفرانس 
که علوم و فنون  تنها جایی است 
هسته ای خارج از زنجیره انحصاری 
نظام استکباری شکل می گیرد و به 
فعالیت خواهد پرداخت. فریدون 
کازرون در  عباسی نماینده مردم 
مجلس و رئیس اسبق سازمان انرژی 
اتمی در حاشیه اجلاس اصفهان 
کتور هسته ای شیراز نیز  درباره رآ
اتمی  انرژی  »سازمان  که  گفت 

درحال پیگیری برای ساخت یک 
کتور 10مگاواتی در شیراز است.«  را
سخنگوی  عمویی  ابوالفضل 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس هم با اشاره به جلسه 
کمیسیون گفت: این جلسه با حضور 
آقای اسلامی، معاون رئیس جمهور و 
رئیس سازمان انرژی اتمی با موضوع 
بررسی آخرین اقدامات این سازمان 
برگزار شد. وی افزود: رئیس سازمان 
کید بر  انرژی اتمی در این جلسه با تا
اینکه در سازمان انرژی اتمی هدف 
بهره مندی مردم از منافع دانش 
هسته ای در زندگی شان است؛ خبر 
که روند ساخت نیروگاه های  داد 
جدید هسته ای از جمله نیروگاه ۲ و 
۳ بوشهر طبق برنامه پیش می رود. 

عمویی تصریح کرد: در ادامه رئیس 
سازمان انرژی اتمی گزارشی از ابعاد 
کنفرانس بین المللی علوم و فنون 
هسته ارائه کردکه برای اولین بار در 
چنین سطحی با حضور متخصصان 
خارجی و مدیر کل آژانس بین المللی 
انرژی اتمی تشکیل شده بود. بر 
اساس گزارش رئیس سازمان انرژی 
با  شده  انجام  کرات  مذا از  اتمی 
تعاملات  مبنای  آژانس  مقامات 
ایران و آژانس NPT و پادمان است و 
موضوعات باقیمانده بین ما و آژانس 
به ۲ مکان تقلیل یافته است و ایران 
نیز بر توجه به ابعاد فنی به جای 
رویکرد های سیاسی از سوی آژانس 
کمیسیون  کید دارد. سخنگوی  تا
امنیت در پایان خاطر نشان کرد: 
جلسه  آخرین  که  جلسه  این  در 
ملی  امنیت  کمیسیون  مشترک 
مجلس یازدهم با سازمان انرژی بود، 
نمایندگان از تعامل سازنده سازمان 

با کمیسیون تقدیر کردند. 


